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Година JX ВapHa, 5 Май 1928 год. Брой 5. 
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ОКРЖЖЕНЪ Ш ВЕСТНИКЪ сл« 

Официално издание на Окръжната Постоянна Комисия. 
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И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лем 
За училищни настоятелства 100 , 
За кооперац.р читалища и частни лица» 50 • 

Т а м о H I 
За обяалени* и& асмчкн общмискм, о6шеоре*и<, 

държавни и кооперативни учре*дем*«*, «а дуна и пи »» 
с/м. по I лв. За баланси не коонерацм и оо*дц*а?1« на 
страница по 150 ла 

ЗАБЕЛЕЖКА- Таксите са смтиатъ ^а * * * * *>•>*•.«> 
каиия, при повторение таксите са удлоиватг* 

ВСИЧКО ВЪ ПРЕДПЛАТА. 

Варненска Окржжна Постоянна Комисия. 

СКРЪБНА ВЕСТЬ 
Днесъ 7 часа въ санаториума при с Искреиъ, се 

помина председательтъ на Постоянната комисия 

МИЛЧО В. БОЯДЖИЕВЪ 
Младъ, едва 29 годишенъ, той пое председателству
ването на Пост. комисия, която ръководи съ такть и 
умение цели четири години. Преданъ и съ идеали-
зъмъ, той служи на Варненския окръгъ съ всичките 
си сили. Днесъ окръга загубва своя Председатель, а 
обществото единъ преданъ до себеотрицание служител ь. 

Миръ на праха му! 
Тленните останки на покойника ше се вдигнвтъ 

утре - 29 априлъ т. г. въ 2 часа и 40 мин. следъ 
объдъ отъ гара Варна, а опелото ше се извърши въ 
катедралната църква въ 3 часа следъ обЪдъ. 
гр. Вврнв.28 априлъ 1928 , 1ТЪ ВЦП. ОК*. ПОСТ. КОМИСИЯ. 
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f Милчо В. Бояджиевъ. 
Той вече не е между живите Неговия 

буря в ъ и размиренъ духъ, неговото благородно 
и меко сърдце, неговия плавенъ и схватдивъ 
умъ, съ, заринати дълбоко въ черната земя. 
Толкова още младъ и съ такъвъ годемъ идеа-
дизъмъ за общественото благо, той неочаквано 
бързо отлетя въ вечното царство на покоя. 
Големиятъ брой негови почитатели, които го 
изпратиха до вечното му жилище, показаха на 
неговите близки и надечни приятели отъ. раз
ните политически групи, че Милчо не беше 
отъ, нашите обикновени общественици И пра
во е това 

Още съ стъпването на председателския 
столъ, живота въ Пост. Комисия се издъно 
промени. Него посещаваха разни хора Пове
чето отъ техъ търсеха неговата помощь. И 
той съ всичките си сили, се млчеше да имъ 
помогне. Това продължи до последния день 
отъ неговия животъ. Даже и тогава, когато 
беше на предсмъртното си легло, неговата КА-
ща биваше посещавана ежедневно отъ десятки 
нуждающи. Оамъ той се нуждаеше отъ. по
мощь да му се върне най-драгоценното — здра
вето, и тогава не можеше да откаже своята 
помощь на други, които го посещаваха» Той 
не беше оставенъ на спокойствие и въ сана
ториума. И отъ тамъ неговите писма дет/Ъха 
по различните краища въ градове и села, МА* 
чейки се да помогне на този или оня познатъ. 

Застрашенъ въ своето съществувание съ 
тежкото заболеване, гърчень отъ болки, него
вата мисъль не свиращо да пръска грижите 
си за окръга, Отъ леглото той даваше свои
те нареждания въ работите на Пост. Комисия 
и неговия любимъ монастиръ „Ов. Ковстантивъ". 
Имаше той големата амбиция този монастиръ 
да се обърне въ единъ първостепененъ морски 
курортъ. И благогарение на големите негови 
усилия, той спечелваше съгласието на Окр. 
Съветъ в въ последните години тамъ се на
прави твърде много. 

И жалкото, че когато вече Милчо е по-
койникъ, славата на „Ов. Константинъ" се да-
лечъ носв и въ комисията пристигатъ много 
писма не само отъ различни градове на цар
ството, но и отъ Странство, съ най-различни 
запитвайия и търсение тамъ стаи за л£тна по
чивка. Горкиятъ Милчо, какъ ли щеше да се 
радва! . . . 

Паметьта на този покойникъ е скАпа не 
само за неговите политически приятели, но и 
за всички ония, които го познаватъ като чо-

векъ и общественикъ. Големата негова попу-
лярность въ всички села и градове на окръга 
и далечъ по другите изъ Царството, високо 
говори за загубата, която постигна окръга съ 
неговата смърть, а родината ни загубва единъ 
преданъ и съ идеализътъ общественикъ 

Поклонъ прелъ неговата скъпа памягъ. 

[щтлШ т fiapBHtii 8цж ton Шип 
Скръбна весть 

По случай скоропостижната смърть на 
нашия добъръ и милъ Преседатель 

Милчо В. Бояджиевъ 
съ болка на душата си изказваме нашата 
сърдечна мжка. 

Скжпи Председателю» 
ЦЪли четире години ти б_ше покрови-

тель и бащински се грижеше за насъ. Твои-
rfc обноски, твоигЬ грижи, еж дълбоко от
печатани въ нашигЬ души. 

Ние н_ма да забравиме временната раз
дала, тъй трогателно изразена въ заповЪдь-
та ти № 18 отъ 6 мартъ т- г.: 

„Разделяйки се съ Васъ, съ мжка на 
душата» азъ се лаская отъ мисъльта, че о-
кървавения образъ на Майка България ше 
извика у васъ съзнанието за голЪмата от-
говорность. като интелегенция. за да удвои* 
те Вашит_ сили при служенето на нашия 
трудолюбивъ, честенъ,, но. беденъ нзродъ! 

Стискайки мислено ржка на всинца Ви, 
азъ Ви казвамъ сбогомъ и до скоро виждане." 

Да, но ти тъй скоро и неочаквано от
летя далечъ и за винаги отъ насъ като от
несе съ себе си гол _мит_ обществени про
блеми и идеали! 

Но ние ти обещаваме, че щеизпълнимъ 
твоя заветъ: -да служимъ съ всичкитЪ си 
сили честно на нашия трудолюбивъ» но бе
денъ народъ" 

Поклонъ предъ твоята скжпа память! 
Миръ на праха ти! 

Варна, 28 априлъ 1928 г. 

Отъ c n n m i T l ори Вирн-
Окр. Пост- Коннскв 
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щинаищи н щит. щ цц, пиши 
Скръбна ввсть 

Днесъ пристигна скръбната весть за 
смъртьта на Председателя на Постояната 
Комисия 

Милчо В. Бояджиевъ 
Печална и мжчителна е тя за всинца 

ни. Та кой отъ насъ не те познава! На ко
го отъ насъ ржката сърдечно не е стиска* 
на! Кой не е успокояват» и подпомаганъ 
отъ тебе, незабравимий Милчо! 

ПоследнитЬ н-колко години ти живя 
не за себе си» а за обществото, за Родина
та ни и за слабите, бедните и онепрввани-
rfe. Кабинетъгь ти въ Постоянната Коми
сия, домътъ ти, всекога 6txa отворени за 
насъ и за всички, като насъ* Днесъ всички 
ние отъ целата си душа скърбимъ за тебъ 
че ти тъй рано се откъсна отъ живота въ 
цвета на своята младосгь и сила, толкова 
необходими за насъ и целия нашъ обшест-
венъ живогъ 

Поклонъ предъ скжпата ти памятъ. 
Варна, 28 априлъ 1928 г. 

Отъ Варим* 0ш. Оргшзоцшомушм. 
при изборния рчреждеш. 

ОФНЦНДЛЕПЪ ОЩЛЪ 
Варненски д 0 Тш г# Д^ъжносткмте 

°К Р ' №Т?20б ВеТСР' Л*К§РМ иУ,ШСТ В т Р -
28 IV 1928 год, Ф*Л*Ш*Р* » г. г. Общннскит* 

гр. Варна Кметове въ Варненски окржгъ, 
Съобщава си на гореозначените длъж

ностни лица, че съ заповедь N* 1640 т. г. 
на М-ството на 3. Д. Им.-ОпелъВетернар-
но,лосегешния стажангь при поверената ми 
канцелария, — иетернарния лекарь Д ръ 
Ангелъ Янакиевъ» отъ 1. IV. т. г. е пре-
назначенъ за И. Д. Варнен. Онол. Ветер. 
лекарь специално по службата по тубср-
кулинизаиияте, къмъ когото, всички пре
писки отнасяши се по туберкулинизецията 
на едрия рогатъ побигькъ въ Варненска 
околия, безъ Козлуджанския Лемгрски У* 
частъкъ, ше се адресиратъ непрпао по 
сжшия. — за сведение и изпълнение. 

Окржженъ Ветер. Лекарь: Д-ръ Тюлеаъ 
Секр.-счетоводитель: Друмевъ 

Печатница »Войниковъ« — Варна. 

Публикуване протоколите но Вар
ненски Окрджеиъ Съветъ. 

Продължение Протокола .г*—6 
Ангелъ Хрмстовъ Искамъ да запитамъ г. 

Инжинера какво стана съ поправката на разруше
ния отъ порой моста при Дишъ пудакъ. Беше 
огпустната една сума и материялъ отъ „Лонгоза* 
обаче нищо не е напргвено до сега. 

Окр. Инж. Иуртевъ. Много отъ зададсиит* 
въпроси не еж место въ окр. сьвегь. Т* могатъ 
винаги съ справка въ канцеларията ми да се 
осветлятъ. 

Моота при Дишъ-лудакъ не е направенг, 
защото не се достави дървения материялъ отъ 
стопанството .Тича* * и доколкото 'ШНжя и огпу
стната помощь е вече възстановена. 

Пжтя Кестричъ — аладжа монастиръ съ зе
млената работа е почти готовъ. Ще се наетели и 
ннвелира до известно место за обслужване на 
селяните по яивит* имъ, а останалата часть до 
монастнра може и така да остане, защото тамъ 

много малко каруци отнвагь и може да се из
върши при по-други обстоятелства. Населението 
отъ Кестричъ, не толкова охотно гледа на този 
пжть, защото много малко нужда отъ него има, 
затова и изработването му ще върви мудно. Зе
млената работа е навършена отъ трудоваци. Те
зи трудоваци отначало 6txa предназначени да 
работятъ пжтя Св. Константииъ — Аладжа мо
настиръ, обаче за прокарването на този пжтъ 
презъ една отъ алеите и стопанството на дет
ския саиаториумъ отъ Управ. лекари насъщна, 
има пречки. Направени еж постмпьсн въ Мини* 
стерството» но още ие е разрешен** този въпрос** 

Пжтя Булево — Констангимово е наслаиъ 
само 3 клм. и па е нивслираиъ. Причината е 
самото население, защото въпреки че СЪжа ка
нени, не можаха да ни снабдят* съ 1— 3 чифта 
биволи **ш конто ние ще имъ платимъ, аа шпр*-
гане въ валяка 

Моста при с. Марково се прави гь средства 
отъ Р*ка-девяя отъ кривина и кантаротл Отдаде 
се на предпрнемачъ. Понеже парите б*ха малко, 
затова предвиди се камъните да се набавятъ отъ 
населението, а землената работа да се навърши 
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1 ЧИТДЛИЩЕНЪ ЖНВОТЪ 1 
ОТЧЕТЪ 

н ш»нщ!Т1 J w i № i Штт е.ршш 
BEOAii, » tfiinm- uj отъ 1 ujapi 1927 i 

да 1 аврш 19281 
I ЧЛЕНОВЕ 

Читалището е имало записани 70 члена 
отъ които 67 мжже и 3 жени. 
II. ПРОСВЪТНА ДЕЙНОСТЬ НА ЧИТАЛИ

ЩЕТО и ЧИТАЛИЩНА БИБЛИОТЕКА 
Просветната дейность е задоволителна. 
Управителното тЪло е положило уси

лия да оправдае възложената му работа. 
Държани еж сказки и беседи отъ у-ля 

Илия Венковъ и свещ. Авр. Колевъ на раз
ни теми. 

Медицинския фелдшеръ Марко Балтиевъ 
устрои няколко беседи на тема: „Зарази
телните болести". 

Устроиха събрания ученическото въз-
държателно д-ство - - гр. Варна на тема: 
„Алкоолизма*. 

Устрои се отъ Г. г. агрономите при 

отъ трудоваци. Писа се на Белевския кметъ да се 
доставятъ материялите за направа на моста, оба
че той нищо не е направилъ. 

По отношение валнровката на шосетата: 
Понеже машинните валяци не съ достатъчни, за
това прибегваме къмъ обикновени валяци. Разно
ските по валировка съ парните валяци съ 800 
лв,, а съ обикновените 1,000 лв. Принуждаваме 
се да валираме съ обикновени валяци, защото 
веднажъ насланъ пътя не може да се остави не~ 
валиранъ, защото иначе повече ще се развали. 
Такъвъ пжть все пакъ услужва на населението. 

Пътя Варна — Галата: Направиха се не» 
кое проучвания презъ мин. година, защото терена 
се подхлъзваше и требваше да се почакать нови 
ефекти, за да се види презъ тамъ или отъ дру
гаде требва да се прокара този пжть. Сега за 
сега подхлъзвания нима и възнамеряваме пътя 
да продължимъ презъ сжщото место, който ще 
се искара съ трудоваци. 

Пжтя Кьопрю-кьой — Шипка: Направата 
му върви доста успешно съ плтната тегоба, но 
ускоряването му може да стане съ трудоваци, 
каквито се отпущатъ отъ трудовия съветъ. 

Варненската катедра 6 дневенъ курсъ по 
земледЪлие и отраслите му. 

Говори се отъ г. Д-ръ Пашевъ на тема 
„Венерическите болести-. Всичко 28 съ
брания. 

Читалището има вечеренъ курсъ отъ 5 
ноемврий 1928 до 1 мартъ 1928 г. посеща-
ванъ редовно отъ 40 младежи. Застжпи се 
Аритметика и Геометрия водени отъ у-ля 
Германъ Димитровъ. Селените усвоиха мно
го практически знания: сметки, кубатура, 
измерване ниви и еждове. 

География, история и гражданско уче
ние. Много неща научиха селените отъ 
нашето минало и настояще. 

Хигиена и медицина водени отъ фелд
шера ни М Балтиевъ. 

Четени полезни книги челъ Д. Бойчевъ. 
Занятията се водиха презъ вечерь или 

всека вечерь отъ 7 до 10 часа. 
На разположение на посетителите дър

жани еж по масите на читалището всички 
новополучени вестници и списания. 

Библиотеката е доста увеличена. 
Доставени еж книги по всички отрасли 

на земледелие, овощарство, скотовъдство, 
лозарство, пчеларство, бубарство и пр. 
Всички книги отъ библиотеката „Бисери". 
Книги отъ Гр. Петровъ, Коператизъмъ 
наука. 

5 МИН. ОтДИХЪ. 
СЛЕДЪ ОТДИХА. 

Р Е Ш Е Н И Е №—27. 
Вземаме решение за ломолване м-ство-

то обществ. сгради, пжтищата и благоусрой» 
ството да отпуща напълно предвидените 
кредити за подържане пжтищата въВарквн. 
окржгъ ле бюджета на държавата. Д. Рад-
чевъ. Азъ мисля, че Окр. съветъ въ изпълнение 
на своята длъжность по въпроса за пътищата въ 
окръга ще тревба да вземемъ следната резолю
ция, която предлагамъ, а именно: Предъ видъ, 
че държавните пжтища въ окръга еж гръбнака 
на общинските пжтища, предъ видъ, че тези 
пжтища споредъ както ги описва г. окр. инжи 
неръ еж въ окаено състояние, поради това» че 
не се отпущатъ сумите които се предвиждагь въ 
бюджета на държавата, даже и тези които еж 
предвидени еж малко и предъ видъ на това, че 
съвета е убеденъ че могагь да се направятъ 
економин отъ друго место, мисля, да се изкаже 
едно желание предъ Министерството на обществ. 
сгради, пжтищата и благоустройството щото да 



urp. 

Подарени лтъ Варнен. окр. пост. ко
мисия 8 тома книги. 

Отъ М-во на народното просвещение 
87 тома книги., 

Отъ книгоиздателство Ясна поляна 4 
тома книги. 

Отъ разни лица 20 тома книги. 
Отъ 305 тома книги въ началото на 

1927 год. читалището сега има 450 тома. 
Читалището е получавало 16 списания 

а именно: Природа, Светлина,*Здравна про
света, Землед*лска практика, ЗемледЪлски 
уроци, Целина, Младежко четиво, Занаят
чийска практика, Народно здраве, Стопан
ка, Трезва просвета, Кооператоръ, Хри
стиянка, Читалиц^ Глобусъ и Икономиче
ска борба. 

Вестници 9 а именно: Окржженъ вест-
никъ, Свобода, Ново общество, Демократи
чески сговоръ, Земледелско знаме-, Правда, 
Препорецъ, Варненска поща и вестникъ 
Село. 

Подвързани еж 46 тома по ценни книги. 
Дадени еж 8 театрални предстлвления. 

Изнесоха се пиесите: „Иванко*, *Седенка-, 
.Евреите въ еждилището", .Жертва на де
мона", „Процесъ", „Сватосване-, „Майката 
ратакиня", „Врази" и пиесата „Бориславъ*. 

Уреденъ бе хоръ отъ учениците, кои
то коледуваха и лазаруваха за читалището-

Изнесоха се отъ у-ците сценките: Ла-
комъ ученикъ-, Добъръ урокъ-, .Разка*-
ниятъ ученикъ- и „Малките спасители-, 
чийто приходъ е за детска читалня при 
читалището. 

Загради се трудова отъ членовете на 
читалището дворното место на читалището. 

Ill- ЧИТАЛИЩНА КАСА 
Наличность на 1/1 1927 г. 7,430 лв. 
1. Отъ членски вносъ 500 ла-
2. Отъ представления 3,568 лв. 
3. Коледуване 2,500 лв. 
4. Лазаруване 145 ла. 
5. Отъ наемъ на читал, градина 1,514 лв. 
6. Лихви отъ чит. капитали 157 лв. 
7. Помощь отъ коопер. Успехъ 1,000 ла. 
8. Помощь отъ окр. пое. комисия 500 лв. 

Всичко приходъ 17,314 лв. 
Р А З Х О Д Ъ 

За сцена и декори 
Наемъ помещение 
За книги и слисания 
За покжщнина и др. 
Отопление и осветление 

Всичко разходи 12,432 лв. 
Наличность внесени въ коопер. „Успехъ-

с. Аджемлеръ 4,882 лв. 

5,338 лв. 
2,400 лв. 
3,341 лв. 

889 ла. 
464 лв. 

се отпущатъ предвижданите по бюджета на дър* 
жавата суми за подържане пътищата въ Варнен
ския окржгь, за да се държать въ изправиость. 

Д. Шиковъ. Ние каго окр. съветници, кои
то сме най-близко до народа, виждаме условията 
при които се живее и сме длъжни да бдъемъ искре
ния, като цеиимъ разбира се и времето. Азъ 
сметамъ, че дългъ е на всеки окр. съвстникъ 
споредъ своите разбирания и сьвесть да изказва 
мнения за констатирани дефекти по дадена поли
тика. Г-нъ Рафаиловъ. който зачекна, или по-
право се яви въ защита на тази политика, пред 
стави ни единъ едиострзнчнвъ медалъ, като на
веде за доводи: репарации, заемн н пр., беаъ да 
ни каже разбира се, че въпреки това държавата 
въ лицето на своето Министерство, общински и 
окржжни съвети, може да направи нещо за по
добрение на страната ви.. Ако ми позволи г. Ра
фаиловъ бихъ му кязалъ отъ где могагь да се 
взематъ тия средства: милионните възнагражде
ния на директора иа народната банка» неговите 
помощници взематъ по 700,000 лв, срамаднмгЬ 
разходи по мината .Перникъ*. големиг* команди
ровки на Женевскит* пн делегати, когато англий

ските такива получавагь два пжти по-малко въз
награждение отъ нашите такива. 

Ф, РаФаиловъ. Вие свързвате въпроса за 
направа пжтища и пр. съ плащаните жманди-
ровки. Азъ ще ви кажа, че и г. Малииовъ АШ е 
ще харчи такип«1, както и Стамболийски харчеше. 
Азъ съмъ длъжеиь да осветля въпроса on» иа* 
всстно гледище. Кззахъ, че m насъ тежат* тежки 
задължения сключени отъ бившето правителство, 
коиго изпървомъ даже представяха по илбории 
агитацн нато придобивка, но после се видс, че t 
голема грешка. Въ стенографските дневници иа 
камарата не чета да еж правени бележки огь г. 
г. Мушзновъ и Малиновъ по тия командировки и 
разходи. 

Н. ПаниЦВ. Четете в. „Знаме", тамъ е пи
сано. 

Ф. РаФаиДОВЪ Въ частни събрания може 
бн съ казвали, но въ камарата еж мълч*ли. 
Народната банка е отделен* институгь и има 
своя политика, която не требва да свързваме съ 
държавната, по отношение пжтиша. 

М. Арабовъ. Окр сьветъ е институгь яка-
то задача е чисто стопанска. Законодателя с 
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IV. УЧИЛИЩНИ ИМОТИ 
Читалището има следните движими и-

моти: 1 шкафъ за библиотека, 3 кржгли 
маси, 12 стола, канапета, гюмъ, чаши, 3 
лампи, печка и др. 

Недвижими имоти: градина отъ 2 дека-
кара въ центъра нас. Аджемлеръ засяна 
съ люцерна. 

Председатель: И. Венковъ 
Секретарь: П Димитровъ 

Русларско Учшлншно настоятелство 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 56 
с- Русларъ, 1 Май 1928 год. 

На 10 Юний 1928 година, въ 10 часа 
прЪди обедъ, въ канцеларията на Руслар-
ското Общ. Управление, ше се произведе 
търгь, съ явна конкоренция, за отдаване 
подъ наемъ за ц_лия косидбенъ сезонъ 
презъ 1928 г., четири парчета училищни 
естествени ливади: 

1. Ливада „Ташъ-Гечитъ," оть7'5 декара. 

предвидилъ когато той заседава поканва всички 
шефове на учрежденията да лравятъ своите из
ложения по които вс%ки съветникъ има право да 
прави запитвания и изказва мнения. Но когато 
говоримъ по известни въпроси, ние се отвличаме. 
Въпреки тържествената декларация отъ г. пред
седателя, че когато влеземъ въ тази сграда 
требва да изуемъ чехлите на партизанството, съ 
съжаление това не се спазва отъ нея страна. 
Щомъ като това се позволява на г. Рафаиловъ, 
требва да се позволи и на другата страна. 

Отъ отчета на г. окр. инжинеръ следъ като 
се констатира печалното състояние на държавни
те пжтища, казва се, че може да се направи 
нещо. Въ такъвъ случай и ние можемъ да взе-
метъ решение. Туй плачевно положение на наши
те пжтища да се вменява въ грехъ на прави
телства преди 5 год., ако позволите ще кажа» че 
е несъстоятелно. Азъ зная, много добре, че бъл
гарския държавенъ бюджегь презъ 1932/23 г., 
който беше 8 милиарда лева. приключи съ излн-
шекъ 400,000 лв. Презъ времето на земеделци
те имаше подобрение иа нашия левъ като долара 
отъ 180 лв. спадна на 69 лв. Сегашния ни дър-

2. . .Подъ и надъшосето 10*5 9 
3. » „Юртлука" 7*3 „ 
4 . „ » 2*6 » 

ТръжнигЬ книжа могатъ да се видятъ вс_кн 
денъ въ канцеларията на първоначалното* 
училище. 

Залогь за правоучастие 10 %. 
Всички разноски по търга еж за см _тка 

на наемателите. 
Отъ Училишното Настоятелство. 

Невшанска скотовъдна комисия 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 570 

с. Невша, 10 Априлъ 1928 г. 
Обявява се на интересующитЬ се, че 

на 10 май 1928 год. отъ 10—12 часа преди 
обЪдъ въ училището на с. Венчанъ ще се 
произведе търгъ съ явно наддаване за от
даването на наематель за време отъ днесъ-
до 1 октомври т. г. за едно косене (ското-
въдната ливада въ с. Венчанъ отъ 20 де
кара срещу селото. 

Наддаването ще стане общо. 
Залогъ за правоучастие въ търга е 

жавенъ бюджетъ възлиза на 4 милиарда лв.> 
плюсъ раперационни и други задължения за по
гасяването имъ или всичко 5 и половина милиар
да лева, и приключва съ дефицитъ. 

Българския данъкоплатецъ, който плаща те
зи пари въ видъ на връхнини, не идватъ за 
реализиране пътищата, а изглежда отиватъ за 
други цели. Като имаме предъ видъ, че нашата 
страна е чисто земеделска, ако ние не бъдемъ 
внимателни и подобримъ стопанството на нашия 
окржгь ще направимъ голема грешка, и мисля 
че тогава е излишно да стоимъ тукъ. 

Констатира се едно положение, че държава
та немала пари. Азъ чета и виждатъ какви еж 
държавните постжпления, Такъвъ единъ дефицитъ 
въ сравнение предвижданото за пжтищата въ 
Варненски окржгь 1.300,000 лв., а отпустнати 
само 400,000 лв., въ държавни* бюджетъ н*ма. 
Ако действително това е мерило на държавния 
бюджетъ, требва да кажемъ че държавата е ве
че банкрутирала. Каза се, че за всички тия ме
роприятия требва да се направи заемъ. То* 
е въпросъ на въпросите. Заема който Демокр-
сговоръ се сили да сключи е въпросъ кабине-
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10% върху първоначалната цена. 
ПоемнитЬ условия могатъ да се пре-

глеждатъ всеки часъ въ общината Невша. 
РазноскитЬ за публикуване настояще-

щето и гербъ еж за сметка на наемателя, 
Председатель: Т. Добревъ 

Секр'-вирникъ: Ив. Илиевъ Pifloi. Ншспвкторъ: В. I*ГЕЙЧЕВ.-Ворн. 
ш 

тенъ. Има тенденции че съ сключване заемъ 
ще внесе известно подобрение на България. Пре
ди да сключемъ заемъ ние требва да направнмъ 
най-необходимото, да кажемъ на тия чорбаджии, 
че ние не можемъ да изплащаме репарациите. 
Окр. съвегь може да се занимае съ този въ-
просъ. Всички требва да протестирам* лротивъ 
репарациите, но управляющите изглежда избег-
ватъ този въпросъ. Когато некой е загазилъ 
взема на заемъ пари отъ лихварите за подобре
ние на своето стопанство. Азъ мисля за насъ то
ва е много пакостно. Ако ние направнмъ единъ. 
заемъ отъ 4 милиарда лева» повече ще се из-
разходватъ за консумативни средства, защо всич 
ки фондове еж изчерпани. Най-разумния стопа-
нннъ е оня» който може да намери сили въ себе 
си. Ние требва да правимъ економии въ себе си, 
а не да прибегваме до заемъ. 

Азъ съмъ на мнение да се направи онова, 
което се иска отъ г. Ралчевъ, което се намекна 
н въ изложение на г. окр. инжинеръ. 

Гавр. ЦОИМОВЪ. Отъ развилите се дебати, 
които се сведоха не до работата на окр. съвегь, 
а тая на камарата, губимъ времето си напраздно. 
Ние требва да сведемъ нашето решение съ обо
сновано мнение и отправимъ до Министерството 
молба да може да се постигне нещо аа подобре
ние на пътищата. 

Председателя» Има единствено направени 
предложение отъ г. Ралчевъ. 

Който е съгласаяъ съ предложението на г. 
Ралчевъ, въ смисъль, предъ видъ чв държавните 
пжтища еж гръбнака на общинските пжтища, 
предъ видъ, че теаи пжтьща както ги описа г. 
окр, инжияеръ еж въ окаено състояние, поради 
това че не се отпущагь сумит* които се пред-
виждатъ въ бюджета на държавата и предъ видъ 
на това че съвета е убеденъ че могатъ да се 
«аправягь економии отъ друго место, да се на
каже едно желание предъ Министерството на 
обществ. сгради, пжтишага и благоустройството, 
щото да се опущатъ предвижданите по бюджета 
на държавата суми за подържане пжтищата ка 
Варнеския окржгъ, моля да си вдигне ржкзтз. 

БОЛШИНСТВО— ПРИЕМА СЕ. 

Р Е Ш Е Н И Е «**—28 

Изслушвана деклида на хекц. иишииеръ 
ЛО ВОДнт*. Председателя. Давамъ думата на Го 
секц. инжинеръ по водите да направи своето из
ложение. 

Секц. инж. Стоямовъ. Чете изложението си. 
(печатанъ въ доклада на Поето комисия отъ I. 
I. до 31, XII. 1927 год.) 

Председателя. Благодаря на г. секц. ин
жинеръ по водите за направеното изложение. 

Д Шиковъ. Оня день когато г. инспектора 
по маларията даваше своето изложение* спомена; 
че би било по-добре да не се прекжева Гебед-
жанския и Синделския канали. Искамь да знамъ 
по какви съображения това не е «станало после
дователно. 

Инж. Стояновъ. Това пояснихъ въ изложе
нието си. 

Др. Мичккнъ* Имаше подадено заявление 
отъ жителите на Девна за пресушаване Девнен
ското блато, което заема една площь отъ 16,000 
дек. Би било добре понапредъ Девненското бла
то да се пресуши и следъ това Султанларското. 

Д. НГ Дасиаловъ. Има другъ начииъ за 
пресушаването на това бльто, а именно изкупва
нето и премахването иа една воденица, която е 
пречката. Тогава ще имаме едно пространство по
вече отъ 1500 дек. земя за обработване и ще 
се оздрави месгностьта отъ маларията. Това t 
едтп» обшъ стопански въпросъ и окржга маже 
по него да вземе решение, като помолим* на
длежното министерство да откупи воденицата. 

Д Ралчевъ. Не е ясно искането «а г. кк-
жинера за ходатайството на окр. гьветъ за укре
пителните колове. Това укрепяване сь колове 
трайно ли е или привременно. 

Секц. Инж. Стеяневъо Азъ мимоходомъ 
мьжхъ говя, като см*тамъ за вай екоиомическк 
това укрепяване може да стане сь колове» което 
е доста трайно. Затова се отнесохъ въ гор, сто
панство „Тича* е въпреки, че и отъ Министер
ството има тамъ съобщение че има креднгь и ще 
се изплатягь сумите, послеляи* отговор* отъ 
тамъ с» че дървения мзтериялъ ще се отпустис, 
ако веднага се изплзги стойиостьта му. 
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По отношение Девненското блато. Когато 
дойде драгата .Емоиа", за която кааахъ, ще ра
боти отъ Гебеджанското езеро нагоре, която следъ 
привършването работата тамъ ще отиде нагоре 
къмъ Девня. Тогава твърде е възможно държа
вата ще отчужди въпросната мелница, както е 
направила съ отчуждаване на такава мелница при 
прокопаването на Синделския каналъ. 

ПвДСВДателя Считамъ дебатите привършени. 
Гавр. Цонковъ. Понеже нашия другаръ 

Хр. Горневъ е депутатъ. Р. Поповъ има боленъ 
въ дома си и Латъръ Каракуневъ има работа 
преди обедъ, отчетната комисия не може да се 
конструира, затова мисля ще требва тази коми» 
сия да бъде попълнена, като вместо Хр. Горневъ 
и Ради Поповъ влезатъ други, за да може ра
ботата по нея да почне. 

Председателя* Хр. Горневъ е гукъ, а Ради 
Поповъ ще дойде къмъ 15 т.« м. затова мисля е 
излишно да попълнимъ отчетната комисия съ 
други окр. съветникъ-

Който е съгласенъ съ * предложението на 
Гавр. Цонковъ въ отчетната комисия вместо окр. 
съветници Ради Поповъ да влезе другъ членъ, 
моля да сн вдигне, ржката. 

МЕНШЕСТВО — НЕ СЕ ПРИЕМА 
Отправяне иисменно запитване отъ окр. 

съветнинъ Гавр. Цонковъ до пост. присжт-
ствие. Председателя съобщи, че е постъпило 
заявление отъ окр. съветннкъ Гавр. Цонковъ» съ 
което прави следующето запитване къмъ пост. 
присжтствие: «Моля да поставите на дневенъ 
редъ, следующите мои запитвания до постоянно
то присжтствие на окр. съветъ, въ най-близкото 
заседание на Съвета. 

1) Защо не е приложено при бюджета за 
изтеклата година, когато се пращаше на утвър
ждение моето особенно мнение по разпределение 
помощите, предвидени въ същия бюджетъ, а е 
оставено къмъ преписката въ архивата на По
стоянната комисия. 

2) Защото не е приложенъ преписъ отъ про
токола по разискванията на съвета доклада на 
комисията за отчета, както се реши съ решение 
сжщия день №—81 протоколъ №—19 отъ 25. 
II. м. год. 

3) Защо не се обнародваха протоколите на 
съвета въ вкр. вестникъ. 

4) Защо еназначенъ касиеръ безъ решение
то на окр. съветъ, въпреки чл. 44 отъ закона 
за окр. съвети. 

Това ще дадемъ на Пост. комисия да при
готви своите отговори н въ едно отъ идните 
заседания ще се постави на дневенъ редъ. 

Р Е Ш Е Н И Е Nt—29. 
Избиране комисия за проучване мотиви

раната резолюция на Бургазката Окр. Пост. 
комисия по конФеренц. на окр. Поет. коми
сии въ България. Председателя съобщи, че е 
постжпила мотивирана резолюция отъ Бургаската > 
окр. пост. комисия по конференцията на окр. 
пост. комисия въ България, по която следва да> 
се избере комисия за проучването и докладване
то въ Съвета. 

Който е съгласенъ тази комисия да бжде 
отъ тричлененъ съставъ, моля да си вдигне 
ржката. 

БОЛШИНСТВО —ПРИЕМА СЕ. 
Председателя съобщи, че по взаимно съгла

сие между групите за членове въ горната коми
сия влизатъ окр. съветници: Петъръ Каракуневъ, 
Ангелъ Маноловъ и Димитъръ Ралчевъ. 

Гласувано окр. съветъ р е ш и : избира за 
членове въ комисията по проучване мотивираната 
резолюция на Бургаската окр. пост. комисия за 
конференцията на окр, пост. комисия въ Бълга
рия, въ съставъ: Петъръ Каракуневъ, Ангелъ 
Маноловъ и Димитъръ Ралчевъ. 

Р Е Ш Е Н И Е №—30. 
Избиране (тенове) комисия sa проучва

не доклада на поет. комисия и докладване
то му Въ окр- съветъ. Председателя съобщи, 
че е постжпилъ докладъ подъ №—334 отъ 3. 
II. т. г. по закръгление на окр. стопанство „Св. 
Константинъ" за проучване на което ще требва 
да се избере комисия, която да направи докладъ 
предъ Окр. Съветъ. 

Който е съгласенъ тази комисия да бъде 
въ тричлененъ съставъ, моля да си вдигне ръ
ката. 

БОЛШИНСТВО — ПРИЕМА СЕ. 
Председателя съобщи, че по взаимно съ

гласие между групите за членове въ комисията 
по проучване доклада на пост. комисия подъ 
№—334 отъ 3. 11. т. г. относно закръглението 
на окр. стопанство „Св. Константинъ* влизатъ 
окр. съветници: Филипъ Рафаиловъ, Д. Дабковъ^ 
и ГаврЛЦонковъ 

Р Е Ш Е Н И Е №—31. 
Избиране комисия за проучване устава 

на съюза на окр. съвети въ България. Пред
седателя съобщи, че е постжпилъ проектоустав*. 
на съюза на окр. съвети въ България, за проу*-
чването на който ще следва да се избере коми
сия, която да направи по него своя, докладъ въ 
Съвета. 

Който е съгласенъ и на тази комисия със
тава да бжде тричлененъ,. моля да си вдигна 
ржката. 

БОЛШИНСТВО — ПРИЕМА СЕ 

Заседанието се вдигна въ l e 1 ^ часа-


